
internetcímünk: 
www.delmagyar.hu 

Á/YREÉ tfhjék 
November 14-én: 
Survivor: Eye of the TIger 
Madonna: Beautyful Stranger 
Venus: Kockahas 
Anastacia: l'm Outta Love 
November 15-én: 
Men at Work: Down Under 
Bon Bon: Holnaptól 
C. Nilsson: Miss Jealousy 
Bery/Váczi Eszter: Egyedül 

Mennyibe kerül az iskolatej? 
Kétnapos határidőt adott a Belügyminisz-

térium az önkormányzatok számára: adjanak 
választ arra, részt akarnak-e venni a kormány 
iskolatej-akciójában. A szegedi polgármes-
teri hivatalba tegnap kézbesítették a belügy-
minisztérium felhívását az iskolatejprogram-
mal kapcsolatosan, így az önkormányzat még 
nem döntött arról, hány százalékos önrészt vál-
lal az akcióban - tudtuk meg Mezey Róbert 
jegyzőtől. Szegeden egyébként az önkor-
mányzati fenntartású általános iskolákban 
majd' 13 ezer gyermek tanul. Novkov Vesze-
linka, a szociális iroda vezetőhelyettese la-
punknak elmondta: már tavaly szeptemberben 
szerettek volna csatlakozni az iskolatej-
akcióhoz, de az egyeztetéseket követően ki-

derült, hogy elfogyott a Földművelésügyi és 
Vidékfejlesztési Minisztérium erre a célra 
szánt kerete. A kisteleki önkormányzat 30 
százalékos önrészt vállal az iskolatej-akció fi-
nanszírozásában. Nagy Sándor polgármester 
szerint így biztosítható az, hogy a mintegy 800 
kisteleki 6-14 éves diák ingyen juthasson tej-
hez. Mórahalmon 1998-ban az FVM támoga-
tásával már szerveztek iskolatej-akciót. Nóg-
rádi Zoltán polgármester elmondta: ha meg-
felelő összegű állami támogatást kapnak, ak-
kor vállalják az önrészt, aminek mértékéről 
tegnap még nem született döntés. A kisváros 

^általános iskoláiban egyébként 540 gyermek 
tanul. 

Sz. C. Sz. 

Ismét: 
Nő-unió 

Munkatársunktól 
Nem egyenrangú a férfi és 

a nő a gazdaságban, a társada-
lomban, a közéletben. Annak 
ellenére, hogy az elmúlt száz 
évben jelentősen enyhült a nő-
ket hátrányosan megkülönböz-
tető helyzet. A nők egyenjogú-
ságára és az egyenlő bánás-
módra vonatkozó szabályok 
közül a legfontosabb az 1979-
ben elfogadott ENSZ-egyez-
mény, melyből Magyarorszá-
gon 2001-ben lett törvény. E 
történelmi pillanatban, a Kül-
ügyminisztérium támogatásá-
val, ismét jelentkezik lapunk 
Nő-unió című melléklete. Itt 
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Örökbe fogadolt 
gyerekek 
Csongrád megyében az idén 
nőtt az engedélyezett örök-
befogadások száma. A 
gyámhivatal 34 esetben 
adott helyt a kérelemnek, eb-
ből 15 titkos, 19 pedig nyílt 
örökbefogadás volt. A titkos-
nál a vérszerinti szülők nem 
kapnak értesítést. 

4. oldal 

Új helyen 
az okmányiroda 
Mától új helyen várja az 
ügyfeleket a szegedi ok-
mányiroda. A Huszár utca 1. 
szám alatt működő hivatal 
kistérségi feladatokat is el-
lát, valamint az újonnan be-
vezetendő mezőgazdasági 
vállalkozói igazolványokat 
itt vehetik át leendő tulajdo-
nosaik. 

5. oldal 

Gregor o neten 
Gregor József lapunk on-line 
kiadásának szerkesztőségé-
ben egy órán keresztül vála-
szolt az internetezők kérdé-
seire. A Kossuth-díjas opera-
énekes pályafutásában pre-
miernek számított ez a hat-
van perc. hiszen élete első 
internetes interjúját adta. 

Tisza-party 

Slágerbűn 
az áfacsalás 

M u n k a t á r s u n k t ó l 
Az APEH Bűnügyi Igazga-

tóság Csongrád Megyei Nyo-
mozó Hivatalának úgyneve-
zett nyomozáseredményessé-
gi mutatója 99,5 százalék volt 
az idei első félévben. Ebben 
az időszakban „tevékenyke-
dett" az a jugoszláv férfi, aki 
magyar társával csaknem két 
és fél milliárd forint értékű 
áru áfáját igényelte vissza il-
legálisan. A két gyanúsítottat 
Szegeden érték tetten az adó-
nyomozók, éppen akkor, ami-
kor 214 fiktív számla alapján 
több mint 23 millió áfát szán-
dékoztak felvenni. Az áfacsa-

lók egy év alatt mintegy 18(X) 
fiktív számlát bocsátottak ki 
száz jugoszláv állampolgár 
nevére. A két, előzetes letar-
tóztatásba helyezett férfi a 
szervezett gazdasági bűncse-
lekmény-sorozat irányítója 
volt. Mivel nem létező áru-
ról állítottak ki számlát, azt 
természetesen az országból 
sem vihették ki, viszont a ha-
mis vámbélyegző segítségé-
vel visszaigényelték az áfát. 
így például a százforintos ha-
risnya többszörösét érte a 
számlán. 

(írásunk 
a 3. oldalon.) 

Rablás az Aradi vértanúk terén 

Pénz és telefon 
a zsákmány 

Szeged Belvárosában, az 
Aradi vértanúk terén tegnap 
délután négy óra körül két 
fiatal férfi kirabolta a Szegedi 
Közlekedési Társaság (SZKT) 
jegyárusító pavilonját. Az 
egyik tettes egy kisebb szeme-
teskukát vágott a pavilonhoz, 
árruíe a fiatal eladólány rémül-
ten kiszaladt. A másik bűnöző, 
kihasználva, hogy a bódé né-
hány pillanatra őrizetlen ma-
radt, berohant és elemelte a 
bevételt és a pulton lévő mo-
biltelefont. 

Szélpál Gábor, az SZKT kö-
zönségkapcsolatok irodájának 
vezetője úgy véli, hogy előre 
megszervezett rablás történt. 

- Mivel nálunk 20-ától 
következő hónap 5-éig tart 
a bérletvásárlási csúcs, ezért 
nem valószínű, hogy túl 
nagy összeget zsákmányol-
tak a trükkös bűnözők - tet-
te hozzá Szélpál Gábor. 

Az elkövetők - a rendőr-
ség adatai szerint - 65 ezé? 
forint készpénzt, valamint 
a sértett 20 ezer forint érté-, 
kű mobi l te lefonjá t vitték 
magukkal. 

A pavilont a történtek 
után bezárták. 

A rémült fiatal eladó nem 
kívánt nyilatkozni a részle-
tekről. 

A. T. J. 

Többe kerülnek a patikagyógyszerek 

Porok, szirupok - drágábbon 
Munkatársunktól 

A hét elejétől többe kerül-
nek a patikákban összeállított, 
úgynevezett magisztrális ké-
szítmények. A gyógyszerészek 
által készített kenőcsök, po-
rok, kúpok, szirupok ára hét-
főtől átlagosan négyszeresé-
re nőtt. 

A szegedi Kristály patiká-
ban érdeklődtünk, mekkora 
plusz költséget jelent a betegek 
számára a magisztrális készít-
mények árának növelése. Az 
egyik legkeresettebb szirup, a 
Mixtúra pectorális elkészíté-

séért eddig 40 forintot kellett 
fizetni, mostantól 140-et. A 
Kristályban a gyógyszertári 
forgalom igen kis része, mind-
össze 7-8 százaléka a saját 
összeállítású patikaszerek for-
galma. Ez az arány körülbelül 
igaz a többi gyógyszertár ese-
tében is. 

A magisztrális készítmé-
nyek árának emelésével gya-
korlatilag a szer előállítását 
végző gyógyszerész munka-
díját növelik, s az új árhoz 
még hozzáadódik az alap-
anyag, illetve a tégely, vagy 

az üveg ára. A patikusok eddig 
a maguk által összeállított ké-
szítményekért igen kevés 
pénzt kaptak, az árrendezéstől 
az országos tisztifőgyógysze-
rész, Balázsné Molnár Bog-
lárka azt reméli, hogy az eme-
lés után nem fordul elő, hogy 
másik gyógyszertárba küldik a 
pácienst magisztrális gyógy-
szerre szóló receptjével. Re-
mélhetőleg az orvosok is 
gyakrabban írják majd fel a 
gyógyszergyári termékeknél 
olcsóbb, a patikákban előál-
lítható készítményeket. 

Elmaradt közgyűlés, szerény tőzsdei gyorsjelentés 

Az aranyrészvényes vétója 

Tanácskoz ik a z A r a g o : Gránicz J á n o s v e z é r i g a z g a t ó (balról) ko l légá iva l egyeztet. (Fotó: Karnok Csaba) 

Az aranyrészvényes ÁPV 
Rt. vétója miatt elmaradt a teg-
napra összehívott rendkívüli 
Pick-közgyűlés, a főtulajdo-
nos Arago Rt. nem kockáztat-
ta meg, hogy valamennyi dön-
tést érvénytelenít a felügyelet. 
Gyorsjelentését is tegnap tet-

te közzé a Pick, eszerint har-
mincszázalékos árbevétel-nö-
vekedés mellett az első kilenc 
hónap nyeresége csupán hét-
százmillió, szemben a tavalyi 
2,75 milliárddal. 

Mint lapunkban már több-
ször írtuk, a Pickben 41 száza-

lékos részesedéssel rendelke-
ző Arago Rt. október 2-án 
nyilvános vételi ajánlatot tett 
a Pick papírjaira, részvényen-
ként 3770 forinton. A Pénz-
ügyi Szervezetek Állami Fel-
ügyelete október 25-én har-
minc napra felfüggesztette az 

ajánlat jóváhagyását. A 
PSZÁF azt vizsgálja, hogy az 
ellenérték alapjául szolgáló 
tőzsdei árfolyamok, illetve az 
„ajánlattevő ezek kialakulásá-
hoz vezető egyes ügyletei" 
jogszerűek voltak-e. 

(Folytatás a 3. oldalon.) 

Tavasszal bővítik a 47-est olyan információkat kínálunk, 
melyek segíthetnek nő és fér-
fi egyéni helyzetének megér-
tésében és annak az Európai 
Uniónak a megismerésében, 
amelynek egyik célja: az 
egyenlő esélyek biztosítása. 
(7. oldal.) 

A megrémült fiatal e l a d ó l á n y a történtek után m á r 
senkit sem szolgált ki. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

A m a még oly k e s k e n y 47-es út látképe a vásárhely i laktanyából . A n a p o k b a n 
k e z d i k áthelyezni a közmüveket . A z út n é g y s á v ú s i t á s a jövő t a v a s s z a l indul. 

(Fotó: Tésik Attila) 

Munkatársunktól 
A megye közlekedéstörté-

netének mérföldkövét jelenti 
az, hogy kedden délben aláír-
ta a 47-es út Vásárhely és al-
győi Tisza-híd közötti szaka-
sza négysávúvá való bővítése 
első szakaszának kiviteli szer-
ződését Szakmáry László, a 
Hódtava Közös Vállalkozás 
ügyvezető igazgatója és Csor-
dás Csaba, a közbeszerzési 
pályázati eljárást lebonyolító 
Útgazdálkodási és Koordiná-
ciós Igazgatóság ügyvezető-
je. Az építkezés jövő tavasszal 
kezdődik meg, ám már a na-
pokban hozzálátnak a bővítés 
útjába eső közművek áthelye-
zéséhez. A szerződés aláírása 
alkalmából rendezett vásárhe-
lyi ünnepségen elhangzott: az 
első, a vásárhelyi laktanyától 
kishomok felé épülő másfél 
kilométeres szakaszt már jövő 
májusban használhatják az au-
tósok. 
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